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                                                                                                            Αθήνα , 24 Απριλίου 2024 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ                                         

ΠΡΟΣ: 

1. Υπουργό Πολιτισμού 

κ. Λίνα ΜΕΝΔΩΝΗ 

2. Υπουργό Εξωτερικών 

κ. Γεώργιο ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗ 

Θέμα: Επιστροφή ιστορικών κειμηλίων Ιεράς Μονής Εικοσιφοινίσσης.   

Η επιστροφή των παρανόμως υφαρπαγέντων ιστορικών κειμηλίων της Ιεράς 

Μονής Εικοσιφοινίσσης από τις βουλγαρικές δυνάμεις κατοχής παραμένει μία 

εκκρεμότητα για το Ελληνικό Κράτος που πρέπει επιτέλους να επιλυθεί. Με σειρά 

ερωτήσεών μου στην Βουλή των Ελλήνων (ιδ. όλως ενδεικτικώς τις υπ’ αριθμ. πρωτ. 

1342/23-11-2015, 8013/7-9-2016 και 7446/20-7-2017 ερωτήσεις, αλλά και την υπ’ 

αριθμ. πρωτ. 2041/31-10-2014 αναφορά), αλλά και κοινοβουλευτικών εν γένει 

παρεμβάσεων μου (ιδ., μεταξύ άλλων, πρακτικά 7/3/2016, 16/3/2016, 30/3/2016 

διακομματικής κοινοβουλευτικής Επιτροπής Γερμανικών Αποζημιώσεων αλλά και 

επιστολές μου προς τον Πρόεδρο της Διακοινοβουλευτικής Συνέλευσης Ορθοδοξίας)  

το όλο ζήτημα έχει αναδειχθεί σε όλη του την έκταση.  

Εν όψει της παρόδου ικανού χρόνου από τις τελευταίες κοινοβουλευτικές 

ενημερώσεις που είχα, ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Σε ποιες ενέργειες έχουν προβεί τα συναρμόδια Υπουργεία σε διμερές αλλά και 

σε ευρωπαϊκό - διεθνές επίπεδο ούτως ώστε να επαναπατριστούν τα εν θέματι 

κειμήλια; Έχει σημειωθεί κάποια πρόοδος στο όλο ζήτημα; Και εάν ναι, σε ποια  
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κατεύθυνση; Εάν όχι, σε ποιες συγκεκριμένες ενέργειες προτίθεται να προβεί η 

Ελληνική Κυβέρνηση; 

2. Με δεδομένο ότι η Βουλγαρία είναι Κράτος – Μέλος της Ένωσης και έχει ήδη 

κυρώσει από το 1971 την σύμβαση της UNESCO «on the Mean of Prohibiting and 

Preventing the illicit import, export and transfer of ownership of Cultural 

Property», έχει ενσωματώσει την οδηγία 2014/60/ΕΕ του Ευρωπαϊκού 

Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου, της 15ης Μαΐου 2014, σχετικά με την 

επιστροφή πολιτιστικών αγαθών που έχουν απομακρυνθεί παράνομα από το 

έδαφος κράτους μέλους; Εάν ναι, σε ποιες ενέργειες έχει προβεί ή θα προβεί η 

Ελληνική Πολιτεία για την ανάκτηση των κλεμμένων κειμηλίων κατά τα οριζόμενα 

στην εν λόγω οδηγία;   

3. Έχει ολοκληρωθεί η κατάρτιση του αναφερομένου στην υπ’ αριθμ. πρωτ. 

ΥΠΠΟΑ/ΑΤΝΙΚΕ/332685/1840/29-12-2015 απάντηση που έλαβα καταλόγου των 

αρχαιοτήτων που έχουν διαρπαγεί από τις στρατιωτικές δυνάμεις κατοχής; Εάν 

ναι, παρακαλώ για την χορήγηση σχετικού αντιγράφου. Εάν όχι, πότε αναμένεται 

η ολοκλήρωσή του;  

  

Ο ΕΡΩΤΩΝ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ 

Δημήτριος ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ 

Βουλευτής Ν.Δ. Ν. Δράμας 




